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Motion om att utreda behovet av en ny sporthall i 
Mälarhöjden 

Remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/1296 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motionen om att utreda behovet 
av en ny sporthall i Mälarhöjden” av Anette Hellström (M) till 
utbildningsnämnden för yttrande. I motionen föreslås byggnation av 
en ny hall på den befintliga fotbollsplanen vid Mälarhöjdens skola, 
alternativt vid den nya, planerade skolan i Mälaräng.  
 
Utbildningsförvaltningen delar uppfattningen att tillgången till 
idrottslokaler för de kommunala grundskolorna i området, är 
begränsad i dagsläget. Under en kommande period, väntas ett 
minskat barn- och elevunderlag i området, samtidigt som det 
renoveras och byggs flera nya hallar i stadsdelsnämndsområdet. På 
grund av detta, bedömer förvaltningen att tillgången till 
bokningsbara timmar för de kommunala grundskolorna i området, 
sannolikt kommer att öka.  
 
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 

Bakgrund/Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motionen om att utreda behovet 
av en ny sporthall i Mälarhöjden” av Anette Hellström (M) till 
utbildningsnämnden för yttrande.  
 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige ska ge berörda 
nämnder i Stockholm i uppdrag att utreda behovet av en ny 
sporthall runt Mälarhöjden. 

Handläggare
Therése Heimberger
Telefon: 08-508 33 985

Till
Utbildningsnämnden
2024-06-13

Utbildningsförvaltningen
Avdelningen för ekonomi och styrning

Tjänsteutlåtande
Dnr UTBF 2024/2174

2024-05-22
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
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I motionen framställs behov av en ny sporthall i Mälarhöjden mot 
bakgrund av att det ska byggas 1100 nya bostäder i Mälaräng samt 
en ny grundskola med 900 elevplatser i årskurs F-9. Motionären 
redogör för att tillgången till sporthallar i området är begränsad, och 
att Mälarhöjdens skola idag enbart har två mindre idrottssalar. Det 
framförs även att det är svårt för föreningslivet att få tillgång till 
idrottslokaler i området och att det därför finns behov av en ny 
sporthall.  
 
Motionären lyfter fram förslag om att bygga en ny sporthall på den 
befintliga fotbollsplanen vid Mälarhöjdens skola, alternativt vid den 
nya, planerade skolan i Mälaräng. Det skulle möjliggöra för skolan 
att nyttja hallen under dagtid, och föreningslivet på kvällar och 
helger.  
 
Under 2016–2017 utreddes möjligheten att bygga en ny idrottshall 
på parkmark intill fotbollsplanen vid Mälarhöjdens skola. Förslaget 
lades ner på grund av inverkan på park- och naturmiljön. Att 
anlägga hallen på fotbollsplanen ansågs inte heller önskvärt, då 
planen som belagts med konstgräs, vilket samfinansierades mellan 
stadsdelsförvaltningen och en lokal fotbollsförening, värnades om. 
Det utreddes som ett nästa steg, att anlägga en hall på skolans 
fastighet genom att riva en befintlig skolbyggnad. Även det 
projektet lades ner på grund av höga projektkostnader och bland 
annat ett skyddsrum som behöver bevaras.  

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samråd med grundskoleavdelningen. 
 
Ärendet kommer att behandlas i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 4 juni 2024. Funktionshinderrådet kommer att 
få möjlighet att behandla ärendet vid sammanträdet den 4 juni 2024. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Utbildningsförvaltningen delar uppfattningen att tillgången till 
idrottslokaler för de kommunala grundskolorna i området är 
begränsad i dagsläget. Mälarhöjdens skola är idag en av stadens 
största med cirka 1200 elever fördelat i årskurs F-9 i fyra-fem 
paralleller. Skolan hyr varje vecka timmar i Västertorpshallen som 
ligger cirka 1,5 kilometer från skolan, genom idrottsförvaltningens 
bokningssystem för att kunna tillgodose skolans idrottsbehov. 
Elever i årskurs 6–9 har en idrottslektion i veckan i 
Västertorpshallen, och övrig idrottsundervisning sker i skolans två 
idrottssalar, samt utomhus likt andra skolor när vädret tillåter det. 
Utbildningsförvaltningen har till idrottsförvaltningen uttryckt 
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svårigheter med idrottsundervisningens schemaläggning, samt att 
erhålla tillräckligt många timmar i Västertorpshallen, vid lämpliga 
tider. Flera grundskolor i Hägersten-Älvsjö samt i angränsande 
områden till Mälarhöjden hyr tider i idrottsförvaltningens hallar och 
har uppgett liknande problematik.  
 
Under en kommande tioårsperiod, väntas ett minskat barn- och 
elevunderlag i området. Enligt befolkningsprognosen från 2023, 
väntas en minskning med cirka 1100 grundskolebarn i Hägersten-
Älvsjö, varav 194 barn i Mälarhöjden fram till år 2032. 
Elevantalsframskrivningen räknar med cirka 70 färre elever på 
Mälarhöjdens skola i slutet av samma prognosperiod. Orsaker till de 
sjunkande barnunderlagen i området är till stor del kopplade till 
förseningar i planerad bostadsbyggnation, lägre födseltal och 
minskat barnantal i befintlig bebyggelse. Efter år 2032, väntas antal 
barn i stadsdelsnämndsområdet att successivt öka igen.  
 
Mot bakgrund av det sjunkande elevunderlaget i området, och 
stadsdelsnämndsområdet som helhet, har byggnationen av ny skola 
i Mälaräng flyttats fram till efter 2045. Skolan planeras att byggas 
med egen idrottssal. Behov av skolan ses över årligen i samband 
med uppdaterade befolknings- och elevantalsprognoser och kan 
komma att tidigareläggas om behov uppkommer tidigare i samband 
med att planerad nybyggnation väntas återupptas.  
 
Det pågår samtidigt byggnation av flera nya idrottshallar i 
Brännkyrkaområdet, och idrottsförvaltningen planerar att renovera 
och kapacitetsöka Västertorpshallen inom de kommande åren. 
Utbildningsförvaltningen gör bedömningen att det sjunkande 
elevunderlaget, tillsammans med ökad idrottskapacitet i 
stadsdelsnämndsområdet sannolikt kommer att öka tillgången till 
bokningsbara timmar för de kommunala grundskolorna i området.  

Konsekvenser för barn och barns rättigheter samt 
jämställdhet  
Då ärendet är svar på en remiss från kommunstyrelsen gör 
förvaltningen ingen egen analys av ärendets konsekvenser för 
jämställdhet eller för barn och ungas rättigheter. Förvaltningen 
förutsätter att en sådan analys vid behov görs av kommunstyrelsen i 
den fortsatta hanteringen av ärendet.  

Förslag till beslut  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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Lena Holmdahl 
Utbildningsdirektör  

 Ulrika Klemets 
Avdelningschef  

Utbildningsförvaltningen  Utbildningsförvaltningen 
 

Bilaga 
Motion av Anette Hellström (M) om att utreda behovet av en ny 
sporthall i Mälarhöjden 
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